
شیوا نوروزی

رؤياي مدال المپيك از شعار تا واقعيت
ظرفيت بالاي ورزش واقعيتي است كه مدال آوران ما بارها در تورنمنت هاي متفاوت آن را 
ثابت كرده اند و شكي در اين مسئله وجود ندارد. منتها در بحث برنامه ريزي، سرمايه گذاري 
و رسيدگي هاست كه مشخص مي ش��ود اين ظرفيت اهميتي براي مس��ئولان و مديران 

ورزش كشور ندارد. 
نشس��ت هاي تخصصي فدراس��يون ها با وزير ورزش ب��ه نوبت برگزار مي ش��وند و نفر اول 
مديريت ورزش شرايط هر رشته را رودررو با مسئولان مربوطه بررسي مي كند. جدا از اينكه 
فدراسيون ها ملزم به ارائه گزارشي از عملكرد خود، تيم هاي ملي و ساير برنامه هايشان به وزير 
هستند، شرايطي مهيا شده تا كمبودها، نيازها و مشكلات موجود از سوي مديران فدراسيون 
به اطلاع دنيامالي برسد. روز گذشته حسيني، رئيس فدراسيون بوكس از چالش هاي مهم 
اين رشته گفت؛ اولويت نداشتن اين رشته در اس��تان ها، عدم همكاري آنها با فدراسيون، 
مشكلات زياد در برگزاري اردوهاي استاني و كمبود سالن از مهم ترين موارد ذكر شده بود. 
نكته جالب اينجاست كه دنيامالي با مطرح ش��دن تمامي اين كمبودها تأكيد كرد بوكس 

توانايي كسب مدال در المپيك را دارد. 
در نشست هايي كه اخيراً براي فدراسيون هاي مختلف برگزار شده، وزير ورزش نسبت 
به موفقيت همه رش��ته ها خوش بين  بوده و حتي تأكيد كرده توانايي كسب 25 مدال 
طلا در بازي هاي آسيايي ناگويا را هم داريم. اميدواري نسبت به آينده و روحيه و انگيزه 
دادن به ورزشكاران در موفقيت ها تأثيرگذار اس��ت، اما براي به ثمر نشستن تلاش ها و 
رقابت با قدرت هاي برتر آسيا و جهان به چيزهايی بيشتر از اميدواري و انگيزه نياز است. 
وزير ورزش درس��ت مي گويد؛ هم بوكس پتانسيل كس��ب مدال المپيك را دارد و هم 
ديگر رشته هاي مدال آور مي توانند در بازي هاي آسيايي يكي پس از ديگري مدال طلا 
درو كنند، ولي بايد ديد اين وعده ها و خواسته ها تا چه اندازه با رسيدگي ، برنامه ريزي  و 

امكانات موجود همخواني دارد. 
بوكسي كه از نظر دنيامالي مي تواند به مدال المپيك برسد با مشكل كمبود سالن تمريني 
مواجه است! بوكسورهاي ايراني بايد با برترين نفراتي مبارزه كنند كه تا دندان مسلح هستند 
و دغدغه اي جز ورزش ندارند. وقتي در اس��تان هاي مختلف اهميتي براي اين رشته قائل 
نيستند، چطور قرار است بوكس در مسير كسب مدال المپيك گام بردارد! داشتن تجهيزات 
يكي از اصول لاينفك ورزش قهرماني محسوب مي شود و هيچ جوره نمي توان اين اصل را 
انكار كرد. از سوي ديگر ملي پوشان ما در بوكس و همچنين ساير رشته ها، با كمبود سالن 
و فقر سخت افزاري ورزش كشور مي س��ازند، ولي انتظار حداقل پشتيباني و تداركات را از 
وزارت ورزش دارند. ورزشكار حرفه اي كه درد نان، معيشت و زندگي را دارد، قطعاً نمي تواند 
ششدانگ تمركزش را روي ورزش بگذارد. عده اي به مشاغل كاذب و متفرقه روي مي آورند، 
برخي در باشگاه هاي سطح شهر مشغول مي شوند، عده اي در كار تبليغات فعاليت مي كنند 
و برخي ها نيز سعي مي كنند از طريق فضاي مجازي براي خود درآمد به دست بياورند. در 
غير اين صورت يا بايد خانواده ای متمول داشته باشند و از حمايت آنها استفاده كنند يا براي 
هميشه قيد ورزش حرفه اي را بزنند. شايد س��اخت سالن و ورزشگاه بسيار سخت و زمانبر 

باشد، ولي تأمين معيشت و اشتغال ورزشكاران به اين سختي ها نيست. 
وقتي وعده مدال آس��يايي و المپيكي را مي دهيم بايد همه جوانب را در نظر بگيريم و بعد 
انتظارات را بالا ببريم. بس��ياري از تيم هاي ملي با مشكلات اعزام به اردوهاي برون مرزي و 
نداش��تن حريف تداركاتي مواجهند. تيراندازي در بحث اعزام هاي خارجي س��رآمد ديگر 
رشته هاس��ت و تيم ملي بس��كتبال نيز فعلًا با فقر بازي دوس��تانه مواجه اس��ت. برگزاري 
نشست هاي تخصصي اميدوار كننده است، اما در صورتي كه با نگاهي واقع بينانه به نتايج اين 
جلسات توجه شود. حرف زدن از مدال المپيكي كه هنوز شروع نشده راحت ترين كار است. 
تا زماني  كه چالش ها برطرف نشوند و برنامه ای اساسي براي حل مشكلات متعدد نداشته 
باشيم، بهتر است وزير ورزش وعده مدال ندهد و به جاي آن مي توانيد اين انرژي را صرف 
رفع كمبودها و نيازهاي رشته ها و فدراسيون ها كنيد تا خداي ناكرده بعد از بازي هاي ناگويا 

و لس آنجلس به دنبال بهانه و توجيه نگرديد. 
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رئالبرايرسيدنبهپليآفاروپاميجنگد

مرگ و زندگي در برگامو
نبرد هفته شش��م ليگ قهرمانان اروپا براي رئال مادري��د حكم مرگ و 
زندگي را دارد. در آغاز اين هفته از رقابت ه��ا، آتالانتا در برگامو ميزبان 
كهكشاني هاست. تيم بيست و چهارم جدول رده بندي براي آنكه شانس 
صعودش به پلي آف را زنده نگه دارد بايد امش��ب صدرنش��ين ايتاليا را 
مغلوب كند. كمتر كسي تصور مي كرد در اين فصل از ليگ قهرمانان و در 
فرمت جديد رقابت ها، رئال نه تنها شانسي براي صعود مستقيم به دور 
بعد نداشته باشد، بلكه براي حضور در پلي آف نيز كارش به اما و اگر بكشد. 
باخت 2 بر صفر به ليورپول، تير خلاصي بود بر پيكر رئالي كه اين فصل 
در اروپا سه بازي از پنج بازي خود را با شكست پشت سر گذاشته است. 
تيم كارلو آنچلوتي در لاليگا نيز با باخت به بيلبائو فرصت صدرنشيني را 
از دست داد و به  رغم برتري مقابل خيرونا هنوز دو امتياز كمتر از بارسلونا 
دارد. در جدال امشب مصدوميت رودريگو، ستاره برزيلي رئال برطرف 
شده و مي تواند به كمك تيمش بيايد. بازگشت او و قرار گرفتن در كنار 
امباپه، قدرت خط حمله رئال را افزايش مي دهد. همچنين آسيب ديدگي 
وينيسيوس هم رفع شده و كارلتو از او نيز مي تواند در خط حمله استفاده 
كند. البته مندي حداقل چند هفته ب��ه دليل مصدوميت از تركيب دور 
خواهد بود. ميزبان اما از ه��ر نظر آماده رويارويي با غول اسپانياس��ت. 
آتالانتا هر 9 بازي قبلي خود را در تمامي مس��ابقات با پيروزي پشت سر 
گذاش��ته و با روند رو به رش��د خود ناپولي را از صدر ايتاليا كنار زد. تيم 
جان پيرو گاس��پريني در ليگ قهرمانان هم پنجم است و با غلبه بر رئال 
جايگاهش مستحكم تر مي شود. ليورپول صدرنشين اروپا در اين هفته 
ميهمان خيروناست؛ تيم سي ام ليگ قهرمانان دو بازي از سه ديدار اخير 
خود را باخته، اما قرمزهاي مرسي سايد هم در اروپا بهترين بوده اند و هم 
در جزيره. شاگردان آرنه اشلوت اگرچه اين هفته مقابل نيوكاسل متوقف 
شدند، ولي همچنان مدعي قهرماني انگليس هستند و در ليگ قهرمانان 
نيز اهداف بزرگي در س��ر دارند. عبور از سد رئال نش��ان داد ليورپول به 
كم قانع نيس��ت و جز قهرماني جزيره، يك جام اروپايي نيز مي خواهد. 
بايرلوركوزن از اينترميلان سرحال پذيرايي مي كند. تيم اينزاگي با چهار 
برد و يك تس��اوي رتبه دوم اروپا را در اختي��ار دارد. لوركوزن با هدايت 
ژابي آلونسو نتايج رضايت بخشي در بوندس ليگا كسب كرده، با اين حال 
با حضور بايرن مونيخ اميدي به قهرماني ليگ ندارد. بايرن مونيخ بعد از 
غلبه  بر پاري سن ژرمن امشب بايد به جنگ ش��اختار برود. باواريايي ها 
اخيراً بردي پرگل برابر هوفنهايم كس��ب كردند و با روحيه بالا در زمين 
حاضر مي شوند. از آنجا كه تيم اوكرايني حق ميزباني ندارد اين بازي در 
شهر شالكه برگزار مي شود. در س��اير بازي ها؛ ديناموزاگرب با سلتيك، 
برست با آيندهوون، كلوب بروژ با اسپورتينگ، لايپزيش با استون ويلا و 

سالزبورگ با پاري سن ژرمن مصاف مي دهند.

اظهارنظرعجيبدرموردپروندهبيرانوند

نه به كميته  انضباطي مربوط 
است، نه كميته اخلاق

اظهارات جديد رئيس كميته انضباطي فدراس��يون فوتبال در خصوص 
رأي پرونده بيرانوند جنجال برانگيز ش��د. جلس��ه هم انديش��ي كميته 
 انضباطي، مسئولان سازمان  ليگ، مسئولان نهادهاي امنيتي و انتظامي 
و كانون مشوقان استقلال و پرسپوليس فرصتي را فراهم كرد تا يك بار 
ديگر موضوع شكايت باشگاه پرس��پوليس از بيرانوند، دروازه بان فعلي 
تراكتورسازي مطرح شود. ابوالفضل حسن زاده با ارائه توضيحاتي تأكيد 
كرد اين كميته هيچ نقشي در پرونده بيرانوند نداشته و ندارد: »بيرانوند 
يك فسخي اعلام مي كند و طبق آن به باش��گاه تراكتور مي رود. باشگاه 
پرسپوليس از اين فسخ ش��كايت مي كند. خواهش من از اركان امنيتي 
و انتظامي اين است كه موضوع در خود اركان قضايي فدراسيون حل و 
فصل شود، چون فيفا همه چيز را ديده اس��ت. اگر جرمي اتفاق بيفتد، 
اسمش تخلف انضباطي اس��ت. ما هم در نهايت حكم توقيف، جريمه، 
محروميت، سقوط به دسته پايين تر و كسر امتياز را مي دهيم. اين وظيفه 
انضباطي در موارد شبه كيفري است.« رئيس كميته  انضباطي مدعي شد 
دعواي بيرانوند و پرسپوليس اختلاف حقوقي است:  »اگر اختلاف حقوقي 
باشد و بازيكني بگويد پول مرا ندادند و باشگاهي بگويد تو بي خود فسخ 
كردي، اين مسئله اصلًا ربطي به اركان قضايي ندارد. اركان قضايي سه 
ركن هستند؛ اخلاق، انضباطي و استيناف. طبق تقسيم بندي كه انجام 
داده ايم، هر اتفاقي در استاديوم رخ دهد وظيفه كميته انضباطي است كه 
رسيدگی كند. همچنين اتفاقات فوتبالي بيرون از استاديوم هم با ماست، 
ولي اگر موضوعات مديريتي يا مصاحبه غيرفوتبالي در خارج از استاديوم 
انجام شود پيگيری آن با كميته اخلاق است. كميته اخلاق يك مرجع 

اختصاصي قضايي و شبه كيفري در داخل استاديوم است.« 
وي در ادامه كميته تعيين وضعيت را مس��ئول صدور رأي خواند: »اگر 
اختلافات حقوقي پيش آمد، كجا بايد برود؛ كميته تعيين وضعيت. كميته 
تعيين  وضعيت رأي مي دهد و رأي هم قابل اعتراض در استيناف است. 
بنابراين موضوع فس��خ بيرانوند با باشگاه پرس��پوليس هيچ ارتباطي به 
كميته اخلاق و انضباطي نداشت. ما نه در جريان نحوه صدور رأي هستيم 
و نه در جريان اختلافي كه دارند. فقط يك موضوع به ما مربوط بود؛ وكيل 
بيرانوند شكايت جعلي مطرح كرد و ادعا داشت جعلي در اوراق مالي اتفاق 
افتاده است. ما هم رسيدگي كرديم و به نتيجه اي نرسيديم و آن شكايت 
هم رد شد. بيرانوند مصاحبه اي هم عليه هيئت مديره پرسپوليس انجام 
داد كه نتوانست ادعايش را ثابت كند و ادعايش كذب تشخيص داده شد و 
به 2 ميليون جريمه و يك جلسه محروميت تعليقي محكوم شد. هرچند 
اين رأي قابل اعتراض است. او اعتراض كرده و كميته محترم استيناف 
هم بررس��ي مي كند. اين كل پرونده بيرانوند بود. نه انتشار رأي در شب 
بازي به كميته انضباطي و اخلاق مربوط بوده و نه بقيه مسائل حاشيه اي 
درباره تخلف و فس��خ. اين موضوعات هيچ ارتباطي به مجموعه قضايي 

نداشته، اما به هر حال ما يك مجموعه و خانواده هستيم.«

جايزه مدال آوران وزنه برداري مشخص شد
فدراسيون وزنه برداري پاداش ملي پوشاني را كه موفق به كسب        خبر
مدال در مسابقات جهاني بحرين ش��وند، اعلام كرد. مسابقات 
جهاني وزنه برداري از روز جمعه در منامه بحرين آغاز شده و رضا باغي به عنوان اولين وزنه بردار 
كشورمان امروز روي تخته مي رود. بر اين اس��اس فدراسيون وزنه برداري ديروز ميزان پاداش 
مدال آوران كشورمان در اين مسابقات را اعلام كرد. طبق اعلام فدراسيون وزنه برداري بعد از 
جلسه سجاد انوشيرواني، رئيس فدراسيون و نواب نصير شلال، سرمربي تيم ملي مقرر شد براي 
كسب مدال طلاي مجموع معادل يك خودروي پرشيا و كسب مدال نقره مجموع معادل يك 
خودروي كوييك به وزنه برداران جايزه اهدا ش��ود. براي وزنه برداري كه به مدال برنز مجموع 
برسد هم پاداش 2۰۰ ميليون توماني در نظر گرفته شده است. همچنين فدراسيون وزنه برداري 
به نفراتي كه در مسابقات جهاني بحرين صاحب تك مدال يك ضرب يا دوضرب شوند نيز به ازاي 
طلا، نقره و برنز جوايز 2۰۰، ۱5۰ و ۱۰۰ ميليون توماني پيش بيني كرده اس��ت. ضمن اينكه 

كساني كه موفق به شكستن ركورد هاي جهان شوند هم پاداش ويژه دريافت خواهند كرد.

از حالا آماده المپيك مي شويم
قهرماني ورزشكاران ناش��نواي ايران در مسابقات آسيايي        چهره
ناشنوايان نشان داد اين ورزش��كاران از چه ظرفيت بالايي 
برخوردارند. اين قهرماني در حالي به دست آمد كه ايران رقابتي بسيار سخت و نزديك با 
كش��ورهاي كره جنوبي، ژاپن و چين داش��ت. حالا و بعد از به دس��ت آمدن اين موفقيت 
تاريخي، رئيس فدراس��يون ناشنوايان از ادامه حركت در مس��ير موفقيت بدون تعلل و از 
دست دادن زمان حرف مي زند. مصطفي نكولعل آزاد مي گويد: »در بازگشت به تهران، يك 
روز را هم از دس��ت نخواهيم داد و بلافاصله برنامه ريزي براي حضور در المپيك را شروع 

خواهيم كرد، البته اين بار ب��ا انگيزه و انرژي بالاتري كار را 
دنبال می كنيم. اگر يك ماه پي��ش گفتم كه كاروان 
ايران اول يا دوم می شود، به دليل سرمايه هاي خوبي 
بود ك��ه در اختيار داش��تيم. ورزش��كاران خوب، 
مسئولان پرتلاش و حمايت هايي كه وزير ورزش 
و جوانان داش��تند اين اميدواري را بيش��تر كرد و 
حالا هم نگران موفقيت در المپيك نيستم، چراكه 

آقاي دنيامالي پيگي��ري ويژه اي براي 
ورزش ناش��نوايان دارن��د و حتماً 

حمايت هاي ايشان براي المپيك 
هم بيشتر خواهد شد.«

كاروان ورزش ناشنوايان ايران 
در مس��ابقات آسيايي با كسب 
6۱ مدال طلا، نقره و برنز بالاتر 
از مدعيان آس��يايي ب��ه مقام 

قهرماني دست يافت.
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ومجازيبهمالزيرفتهبودند،آنقدرم�دالگرفتندتاازهمهرقبا
س�بقتبگيرندونخس�تينقهرمانيورزشناش�نوايانايراندر
بازيهايآس�ياييرارقمبزنند.60مدالخوشرنگحاصلتلاش
كاروانيبودكهباش�عار»فريادصلحدرس�كوت«پابهبازيهاي
آسياييگذاشتوپسازدومقامپنجمي،اولينقهرمانيايراندر
اينبازيهارابهارمغانآورد.گروهدوماينمدالآورانروزگذشته
بهتهرانبازگشتندودرمراسماستقبالاحمدي،مديردفترتوسعه

وزارت،تنهامسئولحاضردرفرودگاهبود!

بازگشت قهرمانان در سكوت
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دنيامالي:باوردارمبوكسدرالمپيكمدالميگيرد

هشتمين جلسه تخصصي 
فدراسيون ها ديروز با حضور       بازتاب

رئيس، اعضاي هيئت رئيسه و كادر فني تيم ملي بوكس و به 
رياست احمد دنيامالي، وزير ورزش و جوانان برگزار شد. 

دنيامالي در اين نشست اظهار داش��ت: »همكاران ما در 
فدراسيون بايد براي توسعه رشته بوكس متمركز شوند، 
چون اعتقاد داريم كه در اين رشته وضعيت نسبي خوبي 
حاكم است. هدف ما اين است كه بهترين شرايط را براي 
بازي هاي آسيايي ناگويا فراهم كنيم و قطعاً اين جلسات 
استمرار خواهد داشت. بايد توجه داشته باشيم كه موفقيت 
بوكس خارج از تهران رقم خواهد خورد و اينكه بتوانيم از 
ظرفيت ديگر استان ها استفاده كنيم. بايد به دنبال ايجاد 
پايگاه هاي قهرماني در استان ها باشيم. بوكس اين ظرفيت 
را دارد كه در المپيك مدال بگي��رد و اين را ما باور داريم. 
در اكثر نقاط كشور استعدادهاي خوبي در رشته بوكس 
وجود دارد و وقتي اين بس��تر فراهم است انتظار ما از اين 

رشته بالاتر خواهد بود .«

دنيامالي خاطرنش��ان كرد: »فدراس��يون بوكس بايد روي 
مباحث رواني ورزشكاران بيش��تر كار كند. نكته مهم ديگر 
اينكه بايد فدراس��يون از ظرفيت هوش مصنوعي استفاده 
كند. فدراسيون بوكس مي تواند در خصوص استفاده از هوش 
مصنوعي پيشتاز باشد. موفقيت هاي اخير در رده هاي سني 
بوكس ما را بيشتر به موفقيت اين رش��ته در آينده اميدوار 
كرده اس��ت. همين امر انتظارات را از مسئولان فدراسيون 
را بالا برده است. اين آمادگي را داريم كه براي موفقيت اين 
رشته از ظرفيت همه استان ها استفاده كنيم. بوكس ظرفيت 
بالايي دارد و دانش فني اين رشته در ايران بسيار بالاست.«

در ادامه نشست تخصصي روح الله حسيني، رئيس فدراسيون 
بوكس اظهار داشت: »در سال جاري نتيجه خوبي در بوكس 
كسب كرديم و  در رويداهاي مهم بين المللي پرچم سه رنگ 
جمهوري اس��لامي ايران را به اهتزاز در آورديم.« وي ادامه 
داد: »بوكس جزو هيچ يك از اولويت هاي استان ها نيست و  
همكاري لازم با فدراسيون ندارند و اگر بخواهيم اردو يي در 
استاني برگزار كنيم با مشكلات زيادي روبه رو می شويم. ما 
همچنين با كمبود س��الن مواجهيم كه ان شاءالله با ساخت 
سالن جديد مشكل ما در اين زمينه رفع شود و  ورزشكاران با 

فراغ بال راحت تري به ورزش بپردازند.«

حسيني:
سالنتمريننداريم

نشس��ت هاي تخصصي وزارت ورزش براي 
آشنايي با مشكلات فدراسيون هاي ورزشي 
و بررسي ش��رايط آمادگي آنها براي حضور 
در بازي هاي آس��يايي ناگويا از مدتي پيش 
آغاز ش��ده است. نشس��ت هايي كه تا ديروز 
در خص��وص فدراس��يون هاي م��دال آور و 
افتخار آفرين برگزار شده بود، اما صبح ديروز 
با حضور مسئولان فدراسيون فوتبال در محل 

وزارت ورزش برگزار شد. 
از آخري��ن ب��اري ك��ه فوتب��ال اي��ران در 
بازي هاي آس��يايي قهرمان ش��د، 22 سال 
مي گ��ذرد. آماري ك��ه به ط��رز عجيبي در 
حال نزديك ش��دن ب��ه بيش از ني��م قرن 
غيبت فوتبال در المپيك است. پس به نظر 
مي رس��د قبل از برگزاري اين جلسه وزارت 
ورزش بايد جلس��ه اي برگ��زار مي كرد و به 
فدراسيون نش��ينان فوتب��ال مي فهماند كه 
اصلًا بازي هاي آس��يايي چيست و المپيك 
چگونه جايي اس��ت، چون به ط��ور قطع نه 
مهدي تاج و نه ديگر مس��ئولان فدراسيون 
فوتبال كوچك ترين شناختي نسبت به اين 

دو رويداد مهم نداشته و ندارند. 
واقعيت تلخي اس��ت كه فوتبال ايران نه در 
بازهاي آسيايي و نه در المپيك هيچ نشاني 
ندارد و تلخ تر اينكه حتي مسئولان كميته 
ملي المپيك بعد از نشست ديروز همچنان با 
سخنان دوپهلو ابراز اميدواري مي كنند تا اگر 
فدراسيون فوتبال اراده لازم را داشته باشد، 
بخش��ی از توقعات مردم از فوتبال برآورده 
شود. واقعيت تلخي اس��ت كه اين روزها از 

زبان مسئولان كميته ملي المپيك بشنويم 
فدراسيون فوتبال از صفر تا صد تيم اميد را 
در اختيار دارد، اما هيچ برنامه اي براي اين 
تيم ندارد و اين يعني اينكه مي توان از همين 
حالا حضور قدرتمند در ناگويا را فراموش و 
چهار سال ديگر به حسرت نديدن المپيك 

هم اضافه كرد. 
يكي از بزرگ ترين معض��لات اين روزهای 
فوتبال عدم توجه فدراس��يون و باشگاه ها 
به تيم هاي رده هاي پايه اس��ت. اين مسئله 
كاملًا مرب��وط به نتيجه گرايي فدراس��يون 
و باشگاه هاس��ت ك��ه آينده نگ��ري و توجه 
ب��ه پايه ه��ا در اين نگ��رش جايي ن��دارد. 
همين حالا باش��گاه ها در س��كوت مطلق 
فدراسيون بازيكنان جوانشان را در اختيار 
تيم ملي جوان��ان قرار نمي دهن��د يا اينكه 
هنوز تيمي به نام تي��م اميد وجود خارجي 
ندارد. اينكه ديروز مهدي تاج و دار و دسته 
فدراسيون نش��ين او چه قول هايي به وزير 
ورزش دادند اصلًا مهم نيست، چون معمولاً 
تمام قول هاي آنها توخالي از آب درمي آيد، 
اما مهم اين اس��ت كه وزارت ورزش چگونه 
پيگير مصوبات اين جلسه خواهد بود، چون 
به تجربه ثابت ش��ده تمام قول و قرارهايي 
كه فدراس��يون پيش از اين باب��ت توجه به 
تيم هاي اعزامي ب��ه بازي هاي آس��يايي و 
رقابت ه��اي مقدماتي المپي��ك داده راه به 
جايي نبرده اس��ت. اين واقعيتي اس��ت كه 
حتي در جلسه ديروز هم مشخص شد، چون 
مهدي تاج نشان داد چيزي جز صعود به جام 

جهاني برايش مهم نيست. 
  

ديروز احمد دنيامالي، وزير ورزش با انتقاد از 
وضعيت تيم هاي پايه و اميد گفت: »هدف از 
برگزاري اين جلسه حضور موفق در بازي هاي 
آسيايي ناگوياست. در وهله بعد مي خواهيم 
بستري فراهم ش��ود كه تيم اميد بتواند به 
المپي��ك لس آنجلس راه ياب��د. عدم حضور 
تيم فوتب��ال در ادوار المپي��ك كه به حدود 
5۰ سال رسيده و يك س��ؤال براي همه ما 
و مردم ايجاد كرده و هميش��ه حاكميت در 
اين خصوص مورد نق��د بوده ك��ه چرا اين 
ناكامي پيش آمده است. فدراسيون فوتبال 
و هيئت رئيسه اين فدراسيون بايد براي اين 
موضوع چاره اي بينديشند كه چرا اين همه 
سال، تيم اميد نتوانسته به المپيك برسد و 
بايد براي طلسم شكني و راهيابي به المپيك 
برنامه ريزي كني��م. مس��ابقات بين المللي 
در همه جاي دنيا خط قرمز كشورهاس��ت. 
فدراسيون بايد با تعامل با باشگاه ها، فكري 
براي اين موضوع داشته باشد و همه ما بايد به 

حضور قدرتمند در رقابت ها فكر كنيم.«
وي با بيان اينكه كميته ملي المپيك همه 
مباحث تيم فوتبال اميد را به فدراس��يون 
فوتبال واگذار كرده است، گفت: »فدراسيون 
فوتبال در اين زمينه آزادي عمل دارد و بايد 
بهترين برنامه ريزي را داش��ته باشد. بايد 
بتوانيم با تش��كيل يك تيم اميد قدرتمند 
براي تيم بزرگس��الان نيز پشتوانه ای قوي 
بسازيم. در خصوص ارتقاي رنكينگ بانوان 

و حضور در بازي هاي آسيايي ناگويا نيز بايد 
تمهيداتي توسط فدراسيون انديشيده شود، 
چراكه ورزش بانوان براي ما مهم است. براي 
تيم فوتبال بانوان مي توانيم از ظرفيت مربي 
خارجي استفاده كنيم، هرچند سياست ما 
همچنان بهره ب��ردن از ظرفي��ت مربيان 

داخلي است.«
  

در ادامه مهدي تاج، رئيس فدراسيون فوتبال 
برخلاف جريان جلس��ه باز هم پاي حضور 
در ج��ام جهاني را پيش كش��يد و برخلاف 
تأكيدات وزير ورزش ط��وري حرف زد كه 
مشخص شد بازی هاي آس��يايي و المپيك 
كوچك تري��ن اهميت��ي براي فدراس��يون 
فوتبال ندارد: »جام جهاني قله فوتبال است 
و حالا كه بازي هاي آسيايي ناگويا را در پيش 
داريم بايد همانند جام جهاني تلاش كنيم 
تا تيم امي��د بهترين نتيجه را كس��ب كند. 
بعضاً كش��ورهايي كه در بازي هاي آسيايي 
صاحب عنوان مي ش��وند، لي��گ حرفه اي 
ندارند و  ما به خاطر اينكه بازي هاي آسيايي 
در فيفادي نيس��ت، نمي تواني��م به راحتي 
از هم��ه بازيكنان اس��تفاده كني��م. تلاش 
مي كنيم از ظرفي��ت تيم نوجوان��ان براي 
جوانان، از داش��ته هاي جوان��ان براي تيم 
اميد و  در نهاي��ت از تيم اميد براي تيم ملي 
بزرگسالان بهره ببريم. اين ارتباط تنگاتنگ 
در نهايت، داشتن تيم ملي قوي خواهد بود 
كه در همين راستا، سرمربيان تيم ها بايد با 

يكديگر تعامل دوسويه داشته باشند.«

فریدون حسن
      گزارش

وقتيبازیهايآسياييوالمپيكبرايفدراسيونمهمنيست

وزارت به داد اميدهاي فوتبال برسد


